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VALGAMAA JAHIMEESTE ÜHISTU NÕUKOGU KOOSOLEK SANGASTES 

15.06.2023 PROTOKOLL  

 

Algus: 18.40 

Lõpp: 21.13 

Toimumise koht: Sangaste, Otepää vald, Valgamaa 

Kohal 14 Nõukogu liiget: 

Andres Rõõmus, Kaupo Kutsar, Ants Järvmägi, Priit Vakmann, Mart Ilves, Arno Kangro, Urmas Tekkel, 

Taimo Elvet, Aavo Kikkas, Meelis Mägi, Mart Kaur, Ants Kronberg, Aivar Täär, Üllar Mölder  

Koosolek  on otsustusvõimeline. 

 

Juhatuse liige: Rein Rosenberg 

Tegevsekretär: Tiina Tõnissoo 

Külalised ja jahiseltside esindajad: Tamur Tamm, Taivo Tigane, Jaanus Jaanimäe, Mait Mägi  

 

Koosolekut juhib: Nõukogu esimees Ants Järvmägi 

Hääletamine: Poolt: 14  Vastu: 0    

Otsus vastu võetud.  

 

Koosolekut protokollib: Tiina Tõnissoo 

Hääletamine: Poolt: 14 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 

 

Ants Järvmägi: 

Teen ettepaneku kinnitada päevakord 

Päevakord: 

1. 2022. majandusaasta aruanne. 

2. VJÜ  liikmemaksu tõstmine 2023.aastast alates 15€, kokku 60€ aastamaks 

3. 2023.a. majandusaasta eelarve kinnitamine 

4. Rulli lasketiiru nõuetele vastavusse viimine 

5. Laatre-Vähero jahiseltside ühinemine 
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6. 14.03.2023 Hellenurme JP jahimeeste poolt VJÜ-le esitatud taotluse selgitused, arutelu ja 

seisukohavõtt üldkoosolekuks.  

Vastavasisulise muudatuse sisseviimise ettepanek VJÜ kodukorda 

7. VJÜ Üldkoosoleku kokkukutsumine, päevakorra punktid 

*2022. majandusaasta aruande kinnitamine 

*2022. majandusaasta aruande revidendi aruande kinnitamine 

*2022.a. majandusaasta kahjumi-kasumi kinnitamine 

*VJÜ põhikirja muutmine 

*VJÜ kodukorra muutmine 

*VJÜ järgmised 10 aastat  

8. Muud küsimused 

 

 

Päevakorra kinnitamine 

Ants Järvmägi: 

Ettepanek: Kinnitada päevakord ülaltoodud kujul. 

Hääletamine: Poolt: 14 Vastu: 0  

Otsus vastu võetud. 

 

Ants Järvmägi: 

Rein Rosenberg: 

1. 2022. majandusaasta aruanne, tegevusaruanne 

 

Jahinduslikus mõttes oli jätkuvalt oluline Sigade Aafrika katku tingimustes metssigade 

populatsiooni võimalikult alla viimine, kütitud sigadelt vereproovide ja emiste proovide 

kogumine ning nende tegevuste vahendamine Veterinaarameti, Eesti Jahimeeste Seltsi, 

Keskkonnaameti ja maakonna jahimeeste vahel. Jahimehed esitasid tasustamisele kuuluvaid 

emiseproove 181 tk ning kütitud metssigade vereproove 686, lisaks 1 teavitus ja konteineri 

kasutuse kord. 

• Ühistu jätkab koostööd metsaomanikega ulukikahjustuste vähendamiseks.  Kahjunõudeid sel 

perioodil Valgamaa Jahimeeste Ühistu vastu ei esitatud RMK ja ÜMO poolt. 

• Enamus jahiseltse väljastab väikeulukite load JAHIS programmis elektrooniliselt. 
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• Suurulukite jahiload väljastatakse valdavalt samuti JAHIS programmis 

• Rulli lasketiiru kasutasid jahiseltsid suve perioodil aktiivselt- viidi läbi laskeharjutuse päevi 

jahiseltside laskeinstruktorite käe all, kokku 29 laskeharjutuse päeva, millest võttis osa pea 

200jahimeest. Lisaks koolitati laskma15 noorjahimeest kolmel päeval. 

• Rulli lasketiirus viidi läbi 5 laskekatsete päeva, mille läbis positiivselt 94 jahimeest. 

• Viidi läbi laskevõistlused Küti Kevad 2022 Rulli lasketiirus juuni kuus 

• Esindati ühistu liikmeid maakonna jahindusnõukogus. 

• Esindati ühistu liikmeid EJS tegemistes - EJS juhatuse koosolekutel, EJS volinike koosolekul ning 

tegevjuhtide koosolekul. 

• Viidi läbi noorjahimeeste koolitus, mille läbis edukalt 14 noorjahimeest. 

• Veebruaris toimus Nõukogu jänesejaht ja koosolek Laatre/ Vähero jahimaadel ja Nõukogu 

kitsejaht Laatre jahipiirkonnas ja koosolek Vähero jahimajas, novembri lõpus. 

• Toimus Nõukogu koosolek Rullis, juuni kuus 

• Toimus Volinike koosolek Rullis, juuli kuus 

• Valgamaa Jahimeeste Ühistu esindus osales Toosikannus 40. jahimeeste kokkutulekul, kus 

võistluste üldarvestuses saavutati 300 punktiga 8.koht 

• Detsembris aitas Valgamaa Jahimeeste Ühistu EJS-ga koos korraldada traditsioonilist Jahi 

Jõulurahu väljakuulutamise vastuvõttu ja jõulupiduSangaste lossis 

• Keskkonnaametile esitati jahipiirkonna piiride muudatusettepanekud-Rulli, Karjatnurme ja 

Hargla jahipiirkondades 

• Viidi lõpusirgele jahimaade kasutusõiguse lepingute pikendamise protsess, mille tulemusena 

esitati jahindusnõukogule 13 jahipiirkonna jahimaa kasutusloa pikendamise taotlus. 

• Jahipiirkonna kasutusõiguse load pikendati 20.12.2022 Keskkonnaameti korraldusega 12-le 

jahipiirkonnale/Hargla, Hellenurme, Kaagjärve, Karjatnurme, Koikküla, Laatre, Lüllemäe, 

Puka, Pühajärve, Riidaja, Rulli ja Valga/ 

 

2023.aasta planeeritavad tegevused 

Rulli Lasketiir on 70.-ndatest aastatest, kuna ohutusnõudeid on muudetud, siis nüüd enam ei sobi ja 

me ei saa ilma tiiru ohutusnõuetega vastavusse viimist tiiru kuulirada kasutada. Selleks on vaja 

ehitada või õigemini renoveerida. 

Noorjahimeeste koolitusele sel 2023.aasta kevadel registreerus 5 inimest, seetõttu lükkasime edasi 

sügise peale selle, sest alla 11 inimese koolitust korraldada ei ole mõistlik-jääme miinustesse. 
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2 liiget arvasime juhatuse otsusega Valgamaa Jahimeeste Ühistust välja-Ühistu vastu töötamise 

põhjendusega. Need otsused on vaidlustatud läbi kohtu. Oleme palganud Ühistut esindama selleks 

advokaadi, lootust on, et meie võidu korral need kulud hüvitatakse. Praegu me seda lõplikku  

kulunumbrit välja öelda ei oska. 

Aasta alguses oli VJÜ konto jääk tavapärasest väiksem, sest EJS maksis SAK sigade proovide arve välja 

mai kuu keskel- peaaegu 24 000€. Seni oleme maksnud välja jahiseltsidele kogu lepingulise summa, 

ilma endale lubatud vahendustasu jätmata, väljavõte EJS-ga sõlmitud töövõtulepingust: 

3.2 Töövõtjal on õigus Lepingu punktis 5.1 kokkulepitud tasudest kinni pidada 

vahendustasu alljärgnevalt: 

3.2.1 Ühe (1) hukkununa leitud ja maetud metsseaga seotud kulude hüvitamiselt 2,91 

eurot, millele lisandub käibemaks 20% juhul, kui töövõtja on 

käibemaksukohustuslane. 

3.2.2 Ühe (1) hukatud ja maetud metsseaga seotud kulude hüvitamiselt 2,91 eurot, 

millele lisandub käibemaks 20% juhul, kui töövõtja on käibemaksukohustuslane. 

3.2.3 Ühe (1) hukkununa leitud ja konteinerisse toimetatud metsseaga seotud kulude 

hüvitamiselt 1,75 eurot, millele lisandub käibemaks 20% juhul, kui töövõtja on 

käibemaksukohustuslane. 

3.2.4 Ühe (1) hukatud ja konteinerisse viidud metsseaga seotud kulude hüvitamiselt 

1,75 eurot, millele lisandub käibemaks 20% juhul, kui töövõtja on 

käibemaksukohustuslane. 

3.2.5 Ühe (1) kütitud ja rümba konteinerisse toimetamisega seotud kulude hüvitamiselt 

1,75 eurot, millele lisandub käibemaks 20% juhul, kui töövõtja on 

käibemaksukohustuslane. 

3.2.6 Ühe (1) kütitud emisega seotud kulude hüvitamiselt 5 eurot, millele lisandub 

käibemaks 20% juhul, kui töövõtja on käibemaksukohustuslane. 

3.2.7 Ühelt metssealt võetud vereproovi hüvitamiselt 0,50 eurot, millele lisandub 

käibemaks 20% juhul, kui töövõtja on käibemaksukohustuslane. 

3.2.8 Ühelt (1) surnuna leitud metssea leiukohast või kliiniliste tunnustega kütitud 

metsseast teavitamiselt 1 euro, millele lisandub käibemaks 20% juhul, kui 

töövõtja on käibemaksukohustuslane. 

Alates 2023.aastast saavad seltsid arved esitada kütitud emise eest 90€ ja kütitud metssea 

vereproovi eest  9€ küsides. 

Pühaste JS soovile vastu tulles tehakse Pühaste  kokkuvõte poolaasta lõikes, teistele seltsidele 1 kord 

aastas. 
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Tööjõu kulu 13 761€, sinna hulka kuuluvad ka lepinguliste tasud-koolitajad, juriidilise abi 

lepingupartnerid. Revidenditeenus on 600€ aasta. 2022.majandusaasta kasum oli 3381€. 

Ettepanek viia tegevsekretäri töötasu vastavusse seaduses ette nähtud miinimumpalga määraga. 

Raamatupidamisega on korras meil kõik, jätkame lepingut. 

Ants Järvmägi: 

Ettepanek: Teen ettepaneku kiita heaks 2022.aasta aruanne ja saata edasi üldkoosolekule 

kinnitamiseks 

Hääletamine: Poolt: 14 Vastu: 0  

Otsus vastu võetud. 

 

2. VJÜ  liikmemaksu tõstmine 2023.aastast alates 15€, kokku 60€ aastamaks 

 

Rein Rosenberg: 

31.05.2023 alates VJÜ 5 jahipiirkonna võrra väiksem, Ühistu liikmeskond on selge peale seda kui 

oleme saanud lahkujate seltside liikmete VJÜst välja astumise avaldused. Neid laekub jooksvalt. 

Üldkoosoleku toimumise ajaks peame inventuuri ära tegema, osad mehed liiguvad mitte VJÜst välja 

vaid teise seltsi liikmeks. 

EJS liikmemaks on 20€( Hargla koosolekul kui meil oli liikmemaksu tõstmise küsimus arutlusel, 

arvestasime 15€ga) 

Priit Vakmann: 

Lahkujaid on umbes 140 inimest-see tähendab ca  7000€ miinust eelarves. Piisab sel aastal kui 

tõstame VJÜ liikmemaksu 15€. Kokku on VJÜ liikme aastamaks alates 2023.aastast 80€ koos EJS 

liikmemaksuga. 

Meelis Mägi: 

Kas see kodukorraga vastuollu ei lähe, sest vanasti saadeti liikmemaksu arved märtsi kuus välja? 

Priit Vakmann: 

Olukord on seoses KÕL-ide menetlemisest tuleneva ajaraamiga ( 01.06.2023.a) teistsugune, kui 

tavaliselt.  

Meil on valida-kas jääme 7000€ miinusesse või tõstame aastamaksu. Ega keegi teine meie eest seda 

ei otsusta. 

Üllar Mölder: 

Meil on juba kogutud eelmisest aastast lähtudes, kuidas nüüd juurde meeste käest küsida? 

Rein Rosenberg: 

Anname kogumiseks rohkem aega-saate sügisel jahihooaja alguses juurde korjata liikmete käest. 
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Saadame lahkujatele arved välja vana tariifiga(45€+15€) 5kuu eest, nagu arutasime eelmisel 

nõukogu koosolekul. 

Ants Järvmägi: 

Ettepanek: Teen ettepaneku tõsta 2023.aasta VJÜ liikmemaksu 15€, kokku 60€ .Koos EJS 

liikmemaksuga(20€), mis kokku on 80€. 

Hääletamine: Poolt: 14 Vastu: 0  

Otsus vastu võetud. 

 

3. 2023.a. majandusaasta eelarve  

 

2023.a eelarve struktuur sarnane eelmiste aastate eelarvega. Tulubaasi vähenemist ja inflatsiooni 

kompenseerib hetkel liikmemaksu tõus. 

Arutelu tulemusena kujunes seisukoht, et edaspidi peab järgmise aasta eelarvega tegelema oluliselt 

varem. Soovitavalt detsembris toimuval nõukogu koosolekul. Eelarve planeerimine ei eelda otseselt 

eelmise perioodi auditeeritud RP aruande kinnitamist, vaid prognoosid saab teha jooksvate andmete 

baasilt.  

Ants Järvmägi: 

Ettepanek: Teen ettepaneku kinnitada VJÜ 2023.aasta eelarve 

Hääletamine: Poolt: 14 Vastu: 0  

Otsus vastu võetud. 

 

4. Rulli lasketiiru nõuetele vastavusse viimine 

 

Rein Rosenberg: 

Lasketiiru nõuetele vastavuse saavutamiseks (rikošetioht), on tarvis kuuliraja külgedel katmata 

pindade katmine vähemalt 5cm paksuse puitmaterjaliga. Saime juba kolmanda pakkumise 11076€.  

Toimus arutelu lepingu sisuks olevate tegevuste tehnilise olemuse osas. Oluline, et tööde kirjeldus 

sobiks PPA nõuetega. 

 

Ants Järvmägi: 

Ettepanek: Teen ettepaneku kinnitada 14.06.2023 Rulli ehitustööde hinnapakkumine Erleks Ehitus 

OÜ summas 11076€ , juhatusel sõlmida leping ja anda töösse. Nõukogu liikmetele antakse teada, kui 

leping saab  sõlmitud, et oleks kõigile teada tööde teostamise ajaraamid. Eeldatav ümberehituse 

algus – pärast Jaanipäeva. 

Hääletamine: Poolt: 14 Vastu: 0  
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Otsus vastu võetud. 

 

5. Laatre-Vähero jahiseltside ühinemine 

 

Kaupo Kutsar: 

Laatre ja Vähero Jahiseltsid 20.05.2023 ühise koosolekuga otsustasid ühinemise. Jahimaja on meil 

kahepeale, suuruluki jahid on ka möödunud sügisest saati koos peetud. Valisime uue seltsi esimehe 

ja juhatuse liikmed-Andres Saaron, Ain Loorist, Kaupo Kutsar, Villu Virnas, Siim Eomõis. Meie soov on 

jahimaad ühendada ja aruandlused kokku viia. Liikmeid on tänase seisuga 46- suurima 

liikmeskonnaga selts Valgamaal. Ühiseks nimeks- Laatre jahiselts. Taotluse aluseks on 20.05.2023 

Laatre ja Vähero Jahiseltsi koosoleku protokoll. 

Ants Järvmägi: 

Ettepanek: Nõukogu, olles ära kuulanud  seltsi esindaja, teeb ettepaneku kiita heaks Laatre ja 

Vähero Jahiseltside ühinemine ja saata edasi üldkoosolekule kinnitamiseks 

Hääletamine: Poolt: 14 Vastu: 0  

Otsus vastu võetud 

 

6. 14.03.2023 Hellenurme JP jahimeeste poolt VJÜ-le esitatud taotluse selgitused, arutelu ja 

seisukohavõtt üldkoosolekuks. 

 

Otepää linna JS ja Nõuni JS esindajad andsid ülevaate Hellenurme jahipiirkonnas toimunud 

arengutest, selgitasid 14.03.2023. VJÜ-le  esitatud taotluse tagamaid (taotlus on lisatud koosoleku 

protokollile). Vastati nõukogu liikmete küsimustele.  

Kuna jahiseltside taotluse saab vastavalt põhikirjale kinnitada VJÜ üldkoosolek, on oluline, et  ühistu 

liikmed saaksid olukorrast adekvaatset infot. Mistahes antud teemat puudutavate küsimuste korral 

saab vastuseid Otepää ja Nõuni JS esimeestelt ja nõukogu liikmetelt. 

Peamised seisukohad kujunenud olukorrast: 

- On kahetsusväärne, et häälekas vähemus on üritanud erinevatel viisidel oma isiklikke 

ambitsioone ellu viia enamuse piirkonda kasutavate jahimeeste ja Ühistu seisukohti 

arvestamata. 

- Algne eesmärk kaaperdada Ühistult terve Hellenurme jahipiirkond „ lahjendati“ järk-järgult 

sooviks tükeldada piirkond esmalt kaheks, siis uue mõttena omakorda  kolmeks 

eraldiseisvaks piirkonnaks. VJÜ juhatus vastas ettepanekutele eitavalt, kuna need ei olnud 

Ühistu huvides ega  omanud jahipiirkonda kasutavate jahimeeste ega ka maaomanike seas 

arvestatavat toetust. 

- On kahtlus, et tänase  Palupera JS lihtliikmetele pole nende eraldumise protsessi sisust ja 

võimalikest järelmitest antud seltsi juhtide poolt  adekvaatset infot. Samas kõik on 

täiskasvanud teovõimelised isikud; peavad aru saama, mille poolt seltsi koosolekul hääletati. 
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- Ei ole normaalne, et praktiliselt kogu suhtlus ühist  JP kasutavate  seltside vahel on toimunud 

läbi juristide kirjavahetuse.  

- Otepää linna JS ja Nõuni JS ei ole seda konflikti alustanud. Algne eesmärk oli koostöös  status 

quo säilitamine.  Palupera JS vastutegevus tuli ebameeldiva üllatusena.  Tänased 

protokollitud seisukohad näitavad ¾  ehk 75% jahipiirkonda kasutavate jahimeeste soovi 

jätkata jahipidamist  Hellenurme piirkonnas 2-l jahialal senise 3 asemel. 

- Kuna Palupera JS ei sõlminud KÕL-ide pikendamise protsessis vaatamata kohustusele VJÜ 

nimel mitte ühtegi maa jahindusliku kasutamise lepingut, pole neil paraku ka ülevaadet 

jahipidamiseks seatud kokkulepetest ja eritingimustest piirkonnas. 

- Ühistu ja ühistuline tegevus tähendabki ennekõike seda, et tegevuses lähtutakse rangelt 

kehtestatud reeglitest ja laiemalt demokraatlikest otsustusprotsessidest, mis arvestavad 

enamuse huve. Kui seda ei aktsepteerita, pole kohustust kuuluda VJÜ-sse. 

Ants Järvmägi: 

Ettepanek: Nõukogu, olles ära kuulanud  seltside esindajad, teeb ettepaneku vastavalt Nõuni ja 

Otepää linna Jahiseltside liikmete konsensuslikule ettepanekule, muuta  Hellenurme jahipiirkonna 

sisemine jaotus kaheks (Otepää linna ja Nõuni)  jahialaks 14.03.2023 VJÜ-le esitatud taotluse ja 

kaardimaterjali alusel ning saata edasi üldkoosolekule kinnitamiseks. Vastavasisuline muudatus teha 

ka VJÜ kodukorra eelnõus. 

Hääletamine: Poolt: 14 Vastu: 0  

Otsus vastu võetud 

 

7. VJÜ Üldkoosoleku kokkukutsumine, päevakorra punktid 

 

*2022. majandusaasta aruande kinnitamine 

*2022. majandusaasta aruande revidendi aruande kinnitamine 

*2022.a. majandusaasta kahjumi-kasumi kinnitamine 

*VJÜ põhikirja muutmine 

*VJÜ kodukorra muutmine 

*VJÜ nõukogu liikmete arvu määramine; liikmete tagasikutsumine (lahkunud VJÜ-st). 

*VJÜ järgmised 10 aastat  

Põhikirja muutmine. Lepiti kokku, et Ants ja Rein panevad lähiajal kokku töörühma, kus nii põhikiri 

kui kodukord eelnõuna detailselt läbi käiakse.  

Üldkoosoleku kutsed tuleb välja saata koos muudatuse sisuga ehk selgitustega eelnõuga. 

Nõukogu liikmete tagasi kutsumine saab olla notariaalne, st notari osavõtt oluline . 
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Priit Vakmann: 

Võiks   kaaluda, et volinike koosoleku pädevus kataks  jahipiirkonna siseste jahialade  piiride 

muutmise otsustamine ja kinnitamine vastavalt piirkoda kasutavate jahimeeste põhjendatud 

ettepanekule. 

 

Rein Rosenberg: 

Sellega ei tahaks nõustuda-see on ikka põhjusega Üldkoosoleku otsustada jäetud, et ei tehtaks 

kiirustavaid ja mõtlematuid piirimuudatusi. 

Üldkoosoleku kutse saadetakse  välja ainult VJÜ liikmetele. Põhikirja järgi- 

4.4. Üldkoosolekul võib liiget esindada teine isik, kellele on antud kirjalik volikiri. Sama isik võib 

esindada kuni kahte liiget. 

4.5. Üldkoosolek võib vastu võtta otsuseid, kui kohal või esindatud on üle poole liikmetest. 

Millal ja kus teha? 

Rein Rosenberg: 

Selleks pole mõtet Valga Kultuurimaja suurt saali rentida(700€) kui teeme ainult koosoleku, ilma 

peota. Koosoleku aeg sõltub notarist-millal temale sobib, eriti kui tahame keset suve juuli kuus teha. 

Priit Vakmann: 

Hea oleks peale vabariiklikku kokkutulekut(7-9.juuli), järgmine nädal, töönädala keskel. Oluline on 

tagada kvoorumi kokkusaamine- siin on  määrav osa seltside esimeeste ja nõukogu liikmete 

aktiivsusel liikmete suunal. 

Variandina saaks koosoleku pidada Sangaste Lossi õues olemasolev suur telk sobiks selleks.  

Rein Rosenberg: 

Kutse peab olema välja saadetud 7 päeva enne koosolekut. Eesmärgiks viia üldkoosolek läbi juuli kuu 

jooksul. 

 

Ants Järvmägi: 

*VJÜ järgmised 10 aastat  

Kindlasti saaks paremini. 

Töö komisjonidega, Rulli lasketiir teha kiiresti korda ja uuesti aktiivsesse  kasutusse, noorte 

jahimeeste teavitus ja kaasamine, ümarlauad maaomanikega. Selge see, et suured laienevad veelgi 

ja koostöö ning suhtlus suurmaaomanikega on ülioluline ja meie eksisteerimises võtmeks. Kas olete 

nõus, et Nõukogu liikmed võivad esindada Valgamaa Jahimeeste Ühistut suurmaaomanikega 

läbirääkimistel? Kui olete nõus, siis lepime enne partneritega kohtumisi kokku, kes esindama saab 

ja/või tahab minna. 

Kontor on avatud 2-l tööpäeval nädalas, telefonile vastatakse igal ajal.  
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8. Muud küsimused 

 

Taimo Elvet: 

Millal Sangaste Jahipiirkonna kasutusõiguse loaga korda saab? Täna peame Keskkonnaameti kaudu 

metssea ja soku lubasid ostma. Mehed ei ole rahul sellega, et peavad maksma  

Keskkonnaameti 02. juuni 2023 korraldusest lähtuvalt Sangaste jahipiirkonnas reguleerib 

jahipidamist Keskkonnaamet järgmiselt:  

2.13. Tulenevalt määruse nr 29 § 4 lg p 3.1. ja 3.2. on ühe isendi küttimiseks antava suuruluki jahiloa 

hind jahiulukiliikide kaupa järgmine: 1) metssiga vanusega üle 1 aasta – 13 eurot; 2) metssiga 

vanusega kuni 1 aasta (põrsas) – 3 eurot.  

2.14. Tulenevalt määruse nr 29 § 4 lg p 4.1., 4.2 ja 4.3. on ühe isendi küttimiseks antava suuruluki 

jahiloa hind jahiulukiliikide kaupa järgmine: 1) sokk – 10 eurot; 2) kits – 6 eurot ja 3) tall – 3 eurot. 

 

Rein Rosenberg: 

Jahipiirkonna kasutusõiguse taotlemine käib läbi KKA programmi KOTKAS. Taotluse esitamiseks on 

vaja sisestada kõik Sangaste jahipiirkonnas  maaomanikega sõlmitud lepingud programmi ja läbi e-

keskkonna https://kotkas.envir.ee. Tähtaeg on 30.juuni 2023 

Taimo Elvet: 

Edastan lepingud mälupulga peal Tiinale 

Rein Rosenberg: 

Jah, me sisestame need programmi ja esitame taotluse. 

Ants Järvmägi: 

Täname koosolekust osavõtjaid 

 

Koosolek on lõppenud! 

 

https://kotkas.envir.ee/

